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شاید بهتر باشد همین حالا به  جاى تلاش از تنها راهى که 
مى توانیم یعنى نگارش و مذاکره، بپذیریم عکاسان بنا به 
خواست «جمعى از نمایندگان مجلس» در زمانى مشخص 
و محدود اجازه عکاسى از جلسات علنى مجلس را داشته 
باشــند؛ چراکه با وجود تلاش و مقاومــت خبرنگاران، 
محدودیت هاى قبلى طى ســال هاى گذشته عمدتا به 
نتیجه رسیده اند و هر بار پوشش اخبار جلسات «علنى» 
مجلس با پیچیدگى ها و محدودیت هاى بیشترى مواجه 
شده است. ماجراى محدودیت هاى این نوبت اما عجیب تر 

از دفعات قبل است. 
ماجرا از آن جا شروع شد که انتشــار تصاویرى از نادر 
قاضى پور، نماینده پرحاشــیه ارومیه در مجلس که در 
یکى از جلســات بررســى صلاحیت وزراى پیشنهادى 
با تمام وجود مشــغول گلابى خــوردن بود، به ســوژه 
شوخى هاى توییترى و تلگرامى و مباحث فضاى مجازى 
راه یافت. البته پیش از آن نیز انتشــار تصاویرى از لحظه 
سلفى گرفتن چند نماینده با فدریکا موگرینى، مسئول 
سیاست خارجى اتحادیه اروپا در جریان برگزارى مراسم 
تحلیف روحانى حاشیه ساز شده بود و کار به آن جا رسید 
که فرج االله رجبى، نماینده اصلاح طلب شیراز بلافاصله 
در بیانیه اى عذرخواهى کرد و احمد مازنى دیگر نماینده 
اصلاح طلــب حاضر در این تصاویر نیز چنــد روز پس از 
فروکش کردن موج رســانه اى بیانیــه داد. اما ماجراى 
قاضى پور و گلابى هایش نه تنها به عذرخواهى به  خاطر 
عدم رعایت شأن و احترام «خانه ملت» نینجامید؛ که ازقضا 
کاسه و کوزه هاى این جنجال رسانه اى سر عکاسانى که 
به اقتضاى شغل شان تصاویر را ثبت و منتشر کرده بودند، 

شکست. 
نادر قاضى پور دیروز وقتى با شوخى نامتعارف مهرداد 
لاهوتى، نماینده لنگرود در مورد همان ماجراى «گلابى» 
مواجه شد،  بشدت برآشفت و در تذکرى با استناد به ماده 
79 آیین نامه داخلى از حیثیت خود دفاع کرد. دفاعى که 
البته به خاطر بیان متناقض مســائلى عجیب و اهانت به 
عکاسان بیش از آن که فضاى مجازى را به نفعش برگرداند، 
موجى شــدیدتر از پیش علیه اش به راه انداخت و دوباره 
قاضى پور و گلابى هایش در فضاى مجازى داغ شــدند. 
نماینده ارومیه در واکنش به کنایه لاهوتى که گفته بود 
«آقاى قاضى پور شما که گلابى را خورده اید، اجازه دهید، 
ما هم حرف بزنیم» در تذکرى گفت: آقاى لاهوتى گاهى 

اوقات در صحبت هایشان تهمت مى زنند. آذربایجان غربى 
مرکز تولید میوه جات از قبیل گلابى، هلو و شلیل است. 
بنده ایــن کار را کردم تا رئیس جمهــورى و وزیر جهاد 
کشاورزى بدانند که واردات میوه خارجى را قطع کنند. 
قاضى پور اما به همین اظهارات مغایر با آمار واردات میوه 
در دولت یازدهم که بشــدت تحت کنتــرل قرار گرفته 
است، اکتفا نکرد و پس از این اظهارات عجیب، ادامه داد: 
مى دانستم آن جا فضول است و فضول ها عکس مى اندازند 

و از عمد این کار را کردم.
طبیعتا آیین نامه داخلى مجلس این امــکانِ دفاع از 
حیثیت اشخاص را صرفا براى نمایندگان در نظر گرفته 
و البته که عکاسان و خبرنگاران پارلمانى نمى توانند مثلا 
از رئیس جلسه فرصت بیان تذکر بگیرند و از حیثیت خود 
دفاع کنند اما آنها اساسا چنین خواسته اى ندارند. اصحاب 
رسانه صرفا توقع دارند بتوانند به رغم تمام محدودیت ها و 
کاستى ها به کارشان ادامه دهند اما دقایقى پس از اتمام 
جلسه علنى دیروز مجلس، یکى از نمایندگان باحضور 
در جمع خبرنگاران از درخواست جمعى از نمایندگان از 
هیأت رئیسه مجلس براى اعمال محدودیت هاى بیشتر در 

مسیر کار عکاسان پارلمانى خبر داد.
غلامعلى جعفرزاده ایمن آبادى در این رابطه به خبرنگار 
«شهروند» گفت: در پى حواشى اخیر در مورد عکس یکى 
از نمایندگان در جریان رأى اعتماد، جمعى از نمایندگان 
از هیأت رئیسه مجلس درخواســت کردند زمان حضور 
عکاســان مطبوعاتى در صحن علنى محدود شود و آنها 
بتوانند تنها دقایقى از جلســات علنى را حضور داشــته 

باشند. نایب رئیس فراکسیون مستقلین ولایى ادامه داد: 
در مقابل پیشنهادى هم براى برگزارى یک جلسه باحضور 
نمایندگان و عکاسان مطبوعاتى مطرح شده که امیدواریم 
بتوانیم به نتیجه مطلوبى در این زمینه برسیم. اما فارغ از 
آن که رئیس و هیأت رئیســه مجلس این درخواست را 
بپذیرند یا خیر، نکته حایز اهمیتى که در بررسى ابعاد این 
ماجرا باید مورد توجه قرار بگیرد، این است که در صورت 
اعمال این محدودیت ها، این چندمیــن مرحله از روند 

محدود کردن کار خبرنگاران و عکاسان مجلس است.
شاید بتوان گفت نخستین بار در اسفندماه 91 بود که 
نمایندگان مجلس نهم با محوریت مهدى کوچک زاده 
با تهیه طرحى تــلاش کردند زمان حضور عکاســان و 
خبرنگاران را به یک ساعت ابتدایى جلسات علنى محدود 
کنند. اتفاقا آن زمان هم انتشــار تصاویرى از نمایندگان 
که این بار در گوشــه و کنار صحن چرت مى زدند، انگیزه 
اصلى نمایندگان براى تصویب این طرح بود؛ طرحى که 
البته کلیاتش با حواشى بسیار تصویب شد اما درنهایت در 
بررسى جزئیات پیشنهاد الحاق یک ماده به طرح، عملاً 
شرایط را به حال اول بازگردادند.  اما دومین بار در اسفندماه  
سال 92 بود که اعمال تغییراتى در ساختمان صحن علنى 
مجلس، عملا دید عکاسان و خبرنگاران را محدود کرد. آن 
زمان در حالى  که نمایندگان مجلس نهم مشغول بررسى 
بودجه  سال 93 بودند، تغییراتى در ساختمان مجلس در 
برهه تعطیلات پیش از آغاز به  کار مجلس انجام شد که به 
 موجب آن، فضاى باز انتهاى صحن علنى مجلس که پیش 
از این محلى براى نشست ها و گعده هاى برخى نمایندگان 

بود، با احداث کریدورهاى مســقف، از چشم خبرنگاران 
و عکاســان پنهان شــد. همچنین فواصل ردیف هاى 
صندلى هاى نمایندگان نیز با گلدان هاى گل مصنوعى 
پوشانده شــد تا عملا بخش دیگرى از صحن نیز به این 
ترتیب پنهان شود. همان زمان البته خبرنگاران به اعمال 
این تغییرات اعتراض کردند و ماجرا حتى تا آن جا پیش 
رفت که علاوه بر مذاکره دو عضو هیأت رئیســه مجلس 
وقت با خبرنگاران و بازدید مکرر از تغییرات صورت گرفته، 
على لاریجانى، رئیس مجلس نیز زمانى که خبرنگارى 
در صحن نبود، در جایگاه خبرنگاران حاضر شد و انتشار 
تصاویرى از این بازدید توسط خبرگزارى مجلس، مدتى 
امیدهاى خبرنگاران را به بازگشت فضاى صحن به حالت 
نخست زنده کرد اما این بازدیدها در حد همان «بازدید» 
باقى ماند و به هیچ اقدامى نینجامیــد تا بخش هایى از 

صحن علنى مجلس هنوز هم از حیطه علنى خارج شود.
حوالى اســفندماه  سال 93 هم ســاختمان مجلس 
دستخوش تغییراتى جدید شــد اما این بار موضوع فقط 
مربــوط به خبرنگاران نبــود؛ بلکه دیوارکشــى اطراف 
ســاختمان مجلس منجر به ایجاد فاصله میان وکلاى 
ملت و موکلان شد. آخرین نمونه این تغییرات اما در چند 
ماه اخیر و پس از حمله تروریســتى خرداد ماه امسال به 
خانه ملت توسط داعش انجام شد که بر این اساس، اکبر 
رنجبرزاده، عضو هیأت رئیســه مجلس از تهیه طرحى 
در کمیسیون امنیت ملى براى ساماندهى ملاقات هاى 
مردمى خبر داد. تصمیمى که البته هنوز به نتیجه قطعى 
نرســیده اما علاءالدین بروجردى، رئیس کمیســیون 
امنیت ملى در آخرین اظهارنظر خود در این رابطه اعمال 
این تغییرات را با توجه به وضع امنیتى کشور و منطقه و 
به ویژه پس از حمله تروریستى به ساختمان پارلمان ناگزیر 
و الزامى دانســت و به نظر مى رسد دیر یا زود باید منتظر 
این محدودیت ها نیز باشیم. همزمان اما مسئولان اجرایى 
و حفاظتى مجلس در اقدامى غیررسمى، در حدود یکصد 
روزى که از حمله داعش مى گذرد، از انجام تجمعات روزانه 
مردم مقابل ساختمان مجلس در روزهایى که مجلس به 
 صورت علنى تشکیل جلسه مى دهد، جلوگیرى کرده اند و 
جالب آن که نخستین تجمع مجلس پس از حمله داعش 
در این چند ماه گذشته، همین دیروز و همزمان با تلاش 
جمعى از نمایندگان براى ایجاد محدودیت در زمان کارى 
عکاسان خبرى با رعایت تدابیر امنیتى انجام شد. تجمعى 
که در ســاعات ابتدایى صبح نویدبخش بازگشت فضاى 
عادى به مجلس در میان خبرنگاران شد و این امید نوپا اما 
دقایقى بعد با اهانت قاضى پور به عکاسان خبرى و در ادامه 
انتشار خبر تلاش نمایندگان براى اعمال محدودیت هاى 

بیشتر در مسیر کار عکاسان خبرى به نومیدى بدل شد.

ایســنا| محســن رضایى دبیر مجمع تشخیص 
مصلحت نظام دیروز همزمان با آغاز دوره هفتم مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در نشست خبرى با اصحاب 
رسانه ضمن تشــکر از رهبر معظم انقلاب اسلامى به 
منظور انتصابات جدید در این مجمع با اشاره به این که 
در طول ربع قرن عمر مجمع تشخیص مصلحت نظام 
632 جلسه برگزار شد، گفت: دراین مدت 292 مصوبه 
از سوى مجلس به نتیجه رســیده و ابلاغ شد که 187 
مورد آن اختلافیه بین مجلس و شــوراى نگهبان در 
مواردى همچون اختلافیه در مبارزه با فساد، پیشگیرى 

از وقوع جرایم یا داراى مسئولان بود.
رضایى ادامه داد: 46 معضل را حل کردیم که ازجمله 
آن، مواردى مانند بودجه ســرّى که بایــد در اختیار 
رئیس جمهورى قرار گیرد یا اختلاف مجلس و شوراى 
نگهبان بر سر بانک مرکزى به شمار مى رود. 40 سیاست 
کلى ازجمله سیاست هاى کلى محیط زیست، اقتصاد 
مقاومتى و اصل 44، 16 استفساریه و سه آیین نامه نیز 

به تصویب رسید.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان این که 
در طول این مدت 1083 جلسه کمیسیونى داشتیم، 
تصریح کرد: کمیســیون هاى مختلف مسئولان خود 
را داشــتند که موضوعات را بررســى کــرده و براى 
تصمیم گیرى در صحن مجمع آمــاده مى کردند که 
مســئولیت کمیســیون امنیت ملى با آقاى روحانى، 
کمیسیون اقتصاد کلان با بنده، کمیسیون فرهنگى با 
آقاى ولایتى و کمیسیون قضائى با آقاى آملى لاریجانى و 

پیش از آن با آقاى  هاشمى شاهرودى بود.
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام تصریح کرد: 
بازنگرى در قانون اساســى، یکى دیگر از وظایف مهم 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام است که اگر رهبرى 
لازم بدانند، نکاتى در قانون اساســى تغییر کند، آن را 
به شــوراى بازنگرى قانون اساســى مجمع تشخیص 
مصلحت نظــام ارجاع مى دهنــد که ایــن امر خود 

نشان دهنده اهمیت نقش مجمع است.
رضایى با بیان این که در دوره جدید محتوا و ساختار 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام تغییر خواهد کرد، 
تصریح کرد: مرکز مطالعات راهبردى مجمع، منحل و به 
دبیرخانه منتقل مى شود. حوزه ریاست نیز در دبیرخانه 
مجمع ادغام خواهد شد تا نظام متمرکز مدیریتى ایجاد 
شود. در این دوره تعداد اعضا از 44نفر به 49نفر رسیده 
که در این بین 2نفر یعنى آیات جنتى و شاهرودى دو 
عضوى هستند که هم حقیقى و هم حقوقى به شمار 

مى روند.
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: در این 
دوره آیین نامه نظارت مجمع تغییر خواهد کرد، ضمن 
این که تشــکیلات مجمع نیز چابک سازى خواهد شد 
و در این چابک سازى، بخشــى از کارهاى پژوهشى و 
تحقیقاتى را به دانشگاه ها و مراکز علمى واگذار مى کنیم.

البته هنوز مشخص نیست که آیا پس از انحلال مرکز 
تحقیقات استراتژیک تأثیرى بر عملکرد این نهاد تولید 
فکر در کشور را شاهد خواهیم بود یا خیر. تا پیش از این 
نهاد، یکى از مراکز اصلى تولید استراتژى و فکر درکشور 

بوده و گزارش هاى این مجمع براى نهادهاى تصمیم ساز 
در کشور ارسال مى شده است. 

در نبود مراکز تضارب افکار در کشــور، آنگونه که در 
دیگر کشورهاست، به نظر مى رسد نباید مرکز تحقیقات 
استراتژیک از کارکرد قبلى خود تهى شود بلکه باید به 
تقویت بیشتر آن نیز پرداخت. نگاهى به سابقه این نهاد 
نیز نشان مى دهد که بسیارى از مدیران ارشد کشور در 

بازه اى از زمان در این نهاد مشغول به کار بوده اند. 
این مرکز با هدف تدوین و تنظیم اســتراتژى براى 
جمهورى اســلامى ایران در ابعاد گوناگون، در  سال 
1368 تشکیل شد. وظیفه این مرکز انجام مطالعات 
استراتژیک در زمینه هاى مختلف بین المللى، سیاسى، 
اقتصادى، حقوقى، فرهنگى و اجتماعى اســت. این 
مرکز تا  سال 1376 در زمره یکى از موسسات تابعه نهاد 
ریاست جمهورى قرار داشت، اما در این  سال براساس 
مصوبه شــورایعالى ادارى از نهاد ریاســت جمهورى 
منتزع شــد و به عنــوان بخــش تحقیقاتى مجمع 

تشخیص مصلحت نظام به آن پیوست. 
انجــام مطالعه و تحقیــق پیرامون آن دســته از 
موضوعاتى که براســاس قانــون در حیطه وظایف 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام قرار دارد، (تدوین 
سیاست هاى کلان نظام، ارایه مشــاوره به رهبرى، 
بازنگرى احتمالى قانون اساســى، ارایــه راه حل در 
زمینه معضلات کلان و موضوعات مورد اختلاف میان 
نهادهاى قانونى و غیره) از دیگر وظایف این مرکز است. 
با توجه به این که مجمع تشخیص مصلحت نظام در 

جهت تدوین اســتراتژى کلى نظــام عمل مى کند، 
لذا فعالیت هاى پژوهشــى مرکز نیز عمدتا  ماهیتى 
استراتژیک دارند. مرکز تحقیقات استراتژیک بخش 
قابل ملاحظــه اى از نتایج تحقیقات خــود را براى 
مسئولان عالیرتبه کشور ارایه مى کند و برخى را نیز 
به صورت کتاب منتشر مى سازد. علاوه بر آن، نشریه 
«راهبرد» فصلنامه مرکز تحقیقات اســتراتژیک نیز 
بخش دیگرى از نتایج تحقیقــى را در قالب مقالات 

منتشر مى کند. 
سیدمحمد موسوى خوینى ها نخستین رئیس مرکز 
تحقیقات اســتراتژیک بود. پس از آن حسن روحانى 
براى ســال ها عهده دار ریاســت این مرکــز بود و تا 
پیش از انحلال آن نیز، على اکبر ولایتى با حکم اکبر 
 هاشمى رفسنجانى، ریاســت این مرکز را در اختیار 

گرفت. 
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه این 
نشست خبرى همچنین در پاسخ به سوال خبرنگارى 
درخصوص رفع حصر عنوان کرد: درباره مسأله حصر، 
زمانى مى توانیم مرور کنیم که این مسأله ارجاع داده 
شود، اما درحال حاضر این مسأله مربوط به شورایعالى 

امنیت ملى و قوه قضائیه است.
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظــام در پایان 
درباره حضور محمود احمدى نژاد در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام و این که وى برخى پرونده هاى قضائ ى 
دارد، خاطرنشان کرد: ما در موضوعات شخصى اعضا 

ورود نمى کنیم.

برخى نمایندگان خواستار اعمال محدودیت براى عکاسان پارلمانى شدندمیز خبر

مطهرى در جمع خبرنگاران:پرداخت بهاى گلابى هاى یک نماینده از جیب عکاسان

بیطرف براى رفع شبهات نمایندگان 
تلاشى نکرد

ایلنا| نایب رئیس مجلس شوراى اسلامى در 
حاشیه نشست علنى مجلس شــوراى اسلامى 
با حضور در جمع خبرنــگاران درباره علت رأى 
بالاى عبدالرضا رحمانى فضلى اعلام کرد: عوامل 
مختلفى در آن دخیل بــود. درمجموع عملکرد 
آقاى رحمانى فضلى قابل توجه بوده اســت. على 
مطهرى گفت: یک عده فکر مى کنند اگر به آقاى 
رحمانى فضلى رأى داده اند، یک فرد ضعیفى را 
در وزارت کشور قرار داده اند. به هرحال لابى هاى 
بســیارى اتفاق مى افتد و خیلــى از نمایندگان 
درحوزه هاى انتخابیه شــان مشــکلاتى دارند و 
بالاخــره قول هایى بــه آن ها داده مى شــود که 
مشــکلات را رفع کنند. گاهى نظــرات مخالف 
به موافق تبدیل مى شــود. عضو فراکسیون امید 
مجلس تصریــح کرد: آقاى رحمانــى فضلى در 
بســیارى موارد عملکرد خوبى داشــت. ضمن 
این که به برخــى موارد ایراد داشــتیم. نماینده 
مــردم تهــران در مجلــس خاطرنشــان کرد: 
درمجموع باتوجه به فشــارهایى کــه در وزارت 
کشــور از ســوى برخى نهادها وارد مى شــود،  
رحمانى فضلى چون عملکرد خوبى داشت، رأى 
خوبى آورد. مطهرى در پاســخ به سوالى درباره 
علت عدم رأى آورى وزیر پیشنهادى نیرو اعلام 
کرد: آقاى بیطــرف فعال نبــود. کم تحرك بود 
و قدرى بــه رأى نماینده ها بى اعتنــا بود و براى 
این که برخى شــبهات را برطرف کند، تلاشــى 
نکرد درحالى که مى توانســت بــه راحتى رأى 
بیاورد. او تصریــح کرد: به برخــى انتقادها باید 
بهتر پاسخگویى مى کرد و به هر حال تکلیفش را 
معلوم نکرد و درنهایت نظر نمایندگان چنین بود 
و به نظر مى رســد جهت و جنبه سیاسى نداشت 
که بخواهیم بگوییم به این دلیل که اصلاح طلب 
بود و در دوره خاتمى حضور داشت، رأى نیاورد. 
بیشتر مســائل تخصصى و منطقه اى مطرح بود. 

اگر فعال تر بود الان رأى آورده بود.

پزشکیان در صحن؛

آراى آخوندى 10 رأى افزایش یافت
شــهروند| نایب رئیــس مجلس شــوراى 
اسلامى درجریان نشســت علنى دیروز مجلس 
با اشاره به اشــتباهى که در جریان قرائت آراى 
عباس آخوندى وزیر پیشنهادى راه و شهرسازى 
به وجود آمده بود، اعلام کرد: آراى صحیح عباس 
آخوندى 198 اســت. مســعود پزشکیان گفت: 
درحالى در نشســت علنى روز قبل، آراى آقاى 
آخوندى 188 رأى موافق، 75 رأى مخالف، 14 
رأى ممتنع و یک رأى باطله اعلام شده بود، عدد 
صحیح مربوط بــه آراى وزیر پیشــنهادى راه و 

شهرسازى 198 رأى بوده است.

یک عضو کمیسیون شوراهاى مجلس خبر داد:

احتمال افزایش آراى وزیر 
پیشنهادى نیرو

ایسنا| نماینده مردم سارى در مجلس شوراى 
اســلامى از احتمــال افزایش تعــداد آراى وزیر 
پیشــنهادى نیرو خبر داد. على اصغر یوسف نژاد 
اظهار داشت: درحال پیگیرى در مورد آراى وزیر 
پیشــنهادى نیرو هســتیم و با توجه به احتمال 
تغییر در آراى ایشــان نســبت به بازشمارى این 
آرا اقدام خواهد شــد. او گفت: تعداد آراى موافق 
آقاى بیطــرف در روز رأى اعتماد 133رأى اعلام 
شــده بود که احتمالا تعداد آراى ایشان با 6 رأى 
به 139 رأى افزایش خواهد یافت. عضو کمیسیون 
شوراها و امور داخلى کشور در مجلس خاطرنشان 
کرد: البته ممکن است ایشان با این میزان افزایش 
هم نصاب لازم را براى رأى اعتماد مجلس کسب 
نکرده باشــد اما این تغییر آرا باید به عموم اعلام 
شود تا مشخص شود که رأى آقاى بیطرف تنها 5، 

6 رأى با نصاب فاصله داشته است.

رئیس فراکسیون زنان مجلس:

 اقتدار نظام و رهبرى به حدى است 
که مى توانند «حصر» را پایان دهند

ایسنا| پروانه سلحشورى در جریان نشست علنى 
مجلس شوراى اسلامى در تذکرى به وزراى کشور 
و  اطلاعات گفت: بیش از شــش سال و نیم از حصر 
محصوران مى گــذرد و آقاى کروبى ایــن روزها در 
وضعیت بغرنجى به سر مى برد و وضعیت سلامتى 
مهندس موســوى و خانم زهرا رهنورد نیز بســیار 
نگران کننده است. نماینده اصلاح طلب مردم تهران 
در مجلس شوراى اسلامى خاطرنشان کرد: متاسفانه 
کار تا به آن جا پیش رفته که شیخ مهدى کروبى براى 
این که دادگاه عادلانه اى برایش برگزار شود، مجبور 
به اعتصاب غذا شده اســت و خوشبختانه با توجه 
مسئولان نظام و برآورده شدن شرط ایشان مبنى بر 
بیرون رفتن زندان بانان از داخل منزل، آقاى کروبى 
اعتصاب غذاى خود را شکســته است اما وضعیت 
سلامت ایشان همواره بسیار خطرناك است. رئیس 
فراکسیون زنان مجلس شــوراى اسلامى تصریح 
کرد: محصوران به لحاظ ســنى مسن هستند و هر 
لحظه ممکن اســت اتفاق ناگوارى برایشان پیش 
بیاید. سن بالا و درگیر بودن به انواع بیمارى به اضافه 
منع ارتباطات باعث شده روز به روز حال آن ها بدتر 
شده و سلامتشان تهدید شود. عضو فراکسیون امید 
مجلس شوراى اسلامى یادآور شد: نظام جمهورى 
اسلامى در سایه رهبرى مقام معظم رهبرى داراى 
چنان اقتدارى است که به راحتى مى تواند گره از این 

مشکل نیز بگشاید.

سیدحسن خمینى مطرح کرد:

روحیه عارى از خشونت و تعالیم 
شیعه، 2 عامل رفتار دوستانه ایرانیان 

با پیروان سایر ادیان
جماران| آیت االله سیدحســن خمینى در دیدار 
با شــرکت کنندگان در پنجمیــن دوره آکادمیک 
بین المللى شیعه شناســى که در قم برگزار شد، با 
اساتید دانشگاه و دانشجویان شرکت کننده در این 
دوره به گفت وشــنود پرداخــت و در ادامه مباحث 
مطرح شــده در این دیدار به تفاوت میان «فلسفه» 
و «کلام» اشــاره کرد و با تأکید بــر این که احتمال 
برخوردارى پیشینه مباحث کلامى از برخى تعصبات 
وجود دارد، گفت: امروز باید از بحث هاى کلامى دور 
شــویم زیرا ســودى براى مردمان عادى ندارد و در 
مقابل، باید به چگونگــى زندگى بهتر با یکدیگر در 
جهان توجه کنیم؛ گرچــه بحث هاى کلامى براى 

متخصصان رشته هاى مختلف، سودمند است. 
آیت االله سیدحســن خمینى همچنین «روحیه 
عارى از خشونت» در طول تاریخ و «تعالیم شیعه» را 
دو عامل رفتار دوستانه ایرانیان با پیروان سایر آیین ها 
ذکر کرد. یکى دیگر از حضار از سیدحسن خمینى 
درخصوص ابعاد عرفانى شــخصیت امام پرسشى 
را مطرح کرد که یادگار امام در پاســخ به وى یادآور 
شــد: امام قبل از این که سیاستمدار یا فقیه باشند، 
یک عارف بوده اند و در تحصیلات خود، پیش از فقه 
به عرفان پرداختند؛ بنابراین، بر زندگى ایشان نگاه 
عرفانى حاکم بود.  یادگار گرامى امام(س)، عرفان را 
رشته پیونددهنده همه ادیان دانست و تصریح کرد: 
اگر به عنصر «معنویت» ادیان توجه کنیم تفاهم و صلح 
بیشترى به دست مى آید. یادگار امام، سپس«نظم» 
را از خصلت هاى مهم شخصیت امام راحل برشمرد 
و «هوش سرشار»، «باور به قدرت جامعه»، «اعتماد به 
نفس بالا» و «ایمان به خدا» را چهار سرمایه بزرگ امام 
خمینى خواند که شخصیت ایشان را ساخته است. 
او، «مهربانى بسیار در منزل»، «روح لطیفِ شاعرگونه» 
و برخوردارى از «توان بالا در تصمیم گیرى» را نیز از 

ویژگى هاى امام در زندگى خواند.

عارف: 

کادرسازى سیاسى نشود، در آینده با 
بحران روبه رو مى شویم 

خبرآنلاین| محمدرضا عــارف مى گوید: قطعا 
همه احــزاب و نهادها باید مهم ترین مســأله خود 
را کادرســازى بدانند چراکه ما اگــر به همین روال 
بخواهیم پیش برویم قطعا در چند سال آینده با یک 

بحران روبه رو خواهیم شد.
رئیس فراکسیون امید مجلس و رئیس بنیاد امید 
ایرانیان درباره وظیفه احزاب در کادرســازى و وارد 
کردن نیروى جوان به عرصه سیاسى به خبرآنلاین 
گفت: قطعا این وظیفه مســلم احزاب است و از این 

منظر ما با یک کم کارى مواجه هستیم. 
او گفت: این کم کارى از این بابت اســت که ابتدا 
احزاب از توانمندســازى جوانان در مرحله نخست 
غافل شدند و در گام بعدى نیز نسبت به معرفى آنها 
نیز کم کارى صورت گرفت این یکــى از جدترین 

موضوعات مغفول مانده در دو دهه گذشته است. 
عارف تشــریح کرد: این که جوانــان بتوانند وارد 
عرصه شوند یکى از دغدغه هایى بود که در دهه 90 
به صــورت جدى آن را پیگیرى کردیــم و در بنیاد 
امید که مى توان گفت بیشتر یک اتاق فکر است تا 
یک حزب اولویت را به توانمندسازى جوانان دادیم 
که البته هنوز در این زمینه موفق نشدیم و امیدواریم 
با کار جدى تر و بیشتر بتوانیم این امر را محقق کنیم. 
رئیس فراکســیون امید دربــاره این که آیا وقت 
تعریف موضوع «بازنشستگى سیاسى» فرا نرسیده 
اســت؟ این که احزاب براى معرفــى نیروى جدید 
گام بردارند، گفت: قطعا همــه احزاب و نهادها باید 
مهم ترین مســأله خود را کادرسازى بدانند چراکه 
ما اگر به همین روال بخواهیم پیش برویم قطعا در 
چند ســال آینده با یک بحران روبه رو خواهیم شد 
لذا باید تمام همت احزاب معطوف به کادرســازى 
و توانمندســازى جوانان باشــد.  محمدرضا عارف 
درباره راهکارهاى اصلاحى جریان اصلاحات براى 
انتخابات مجلس  سال 98 و رفع نواقص استراتژى 
که در انتخابات مجلس دهم به کار گرفته شده بود 
گفت: این موضوع یک راهبرد است و نمى توان به طور 
خلاصه آن را تشــریح کرد، ما اصلاح طلبان قطعا 
خودمان را اصلاح خواهیم کــرد و هر جایى ایراد و 
اشکالاتى داشته باشد با شهامت آنها را مى پذیریم و 
خود را اصلاح مى کنیم؛ یادمان نرود ما اصلاح طلبیم 

و و اصلاح را باید از خودمان شروع کنیم.

وزیر دفاع: 

حمایت از محور مقاومت و سرلشکر 
قاسم سلیمانى ادامه خواهد یافت

مهر| امیر حاتمى با تأکید بــر حمایت از محور 
مقاومت به ویژه سرلشــکر قاســم سلیمانى گفت: 
حمایت هــاى همه جانبه  از ســپاه، ارتش و نیروى 
انتظامى در حوزه هاى پدافندى و موشــکى ادامه 
خواهد یافت. امیر ســرتیپ امیر حاتمى وزیر دفاع 
در مراســم معارفه خود در این وزارتخانه با تبریک 
روز صنعت دفاعى گفت: اقتدار امروز ایران اسلامى 
در عرصه صنعت دفاعى با تلاش متخصصان صنعت 
دفاعى، وزراى ســابق دفاع و کارکنــان مخلص و 
متعهد وزارت دفاع به دست آمده است که در طول 
4 دهه گذشــته تلاش هاى زایدالوصفى را متحمل 
شــده اســت. حاتمى با بیان این که تمام اهداف و 
سیاست هاى دوره سردار دهقان تداوم خواهد یافت، 
گفت: در برنامه 4 ســاله پیش بینى شده در حوزه 
موشــکى، هوایى، پدافندى، رزم زمینى و... تلاش 
بیشترى خواهیم داشــت تا قدرت و اقتدار دفاعى 

جمهورى اسلامى ایران افزایش یابد.
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 نماینده رشت از درخواست جمعى از نمایندگان براى اعمال محدودیت در زمان حضور عکاسان در صحن خبر داد

دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبرى مى گوید 
منظور قالیباف از نواصولگرایى و پوســت اندازى در 
جریان اصولگرایى را متوجه نشده. به گفته محمدرضا 
باهنر اسم خیلى هم مهم نیست این موضوع اهمیت 
دارد که اصولگرایان تحت چه محتوایى مى خواهند 

مسائل خود را بررسى کنند. 
به گزارش مهر، محمدرضا باهنر همچنین درمورد 
پیشنهاد چند هفته پیش قالیباف درباره ایجاد جریانى 
به نام نواصولگرایى گفته اســت: من اصلا نفهمیدم 
ایشــان چه گفت؛ باید از خودشان ســوال کنید. اگر 
بحث این اســت که جریانات سیاسى اعم از اصولگرا، 
اصلاح طلب و معتدل کشــور، مانیفست اعلام کنند 
و موضع بگیرند، من این را قبول دارم. ممکن اســت 
اسمشان هم چیز دیگرى بشــود؛ چون این اسم ها را 
یا ما براى خود یا براى رقیب انتخاب کرده ایم؛ امروز 
شاید واژه اصولگرایى کم کم منتفى شود؛ مثلا بگویند 
تفکر انقلابى، غیرانقلابى و ضد انقلابى. حالا اگر کسى 
بخواهد غیرانقلابى و ضد انقلابى را با هم مخلوط کند، 

براى خودش انحراف است.
به گفتــه باهنر اگر منظــور آقــاى قالیباف این 

اســت که اصولگرایان دور هم جمع شــوند و روى 
مانیفستى تفاهم کنند و مجموعا به یک حزب برسند و 
روابط داخلى حزب را تعریف کنند، این یک چیز بسیار 
خوب است و ما هم قبول داریم؛ حالا اسمش مى تواند 
نواصولگرایى یا انقلابى گرى یا مثلا حزب الف شود؛ 

حالا ما با اسم کارى نداریم؛ مسما براى ما مهم است.
این فعال سیاســى اصولگرا همچنین درباره وضع 
کاندیداهاى رقیب روحانــى در انتخابات و پس از آن 
نیز گفته اســت: پیشــرفتى که در انتخابات امسال 
داشــتیم این بود که رقیب آقاى روحانى این مرتبه 
40 درصد رأى آورد و من فکر مى کنم موفقیت بسیار 
خوبى بود. اگر خودم مى خواستم کاندیداى نهایى را 
تعیین کنم، ممکن بود کاندیداى ششمى را تعیین 
کنم. همــه ظرفیت هاى جبهه مردمــى در یک نفر 
تجمیع شد و توانســت 40 درصد رأى بیاورد. این 40 

عدد و ظرفیت بسیار خوب و بالایى است.
باهنر تأکید کرده کــه «نمى خواهم بگویم که این 

40 درصد مى تواند چوب لاى چرخ دولت بگذارد؛ بارها 
گفتم که رقابت ها در انتخابات، باشگاهى بود اما الان 
که دولت انتخاب شده و ان شاءاالله اعضایش هم رأى 
مى آورند، دیگر تیم، تیم ملى است و همه باید کمکش 

کنند تا موفق شود.»
محمدرضا باهنر درباره کابینه دوازدهم گفته است: 
احســاس مى کنم روحانى تلاش کرده کابینه نسبتاً 
معتدلى را معرفى کند. این آقایانى که معرفى شده اند، 
بیش از آن که جریانات سیاســى برایشان مهم باشد، 
وظیفه هاى بوروکراتیک و اجرایى برایشــان مهم و 
دغدغه اســت. یک زمانى مرحوم هاشمى مى گفت 
«همه از من انتظار دارند وزرایم سیاسى باشند؛ من در 
پاسخ شان مى گفتم من به اندازه کافى سیاسى هستم، 
اجازه بدهید وزرایم تکنوکرات باشند.» به خاطر همین 
هم مى گویم روحانى تلاش کرده وزرایش بوروکرات و 
تکنوکرات باشند تا از جریانات سیاسى. گاهى اوقات 
زیادى سیاســى فکر کردن در اجرا، مشکل و نقیصه 

ایجاد مى کند. از این جهت احساس مى کنم که دغدغه 
وزراى معرفى شده، بیشتر انجام وظایف بخشى  خود 

باشد تا این که بخواهند کار سیاسى بکنند.
نایب رئیس سابق مجلس درباره میزان نفوذ على 
لاریجانــى بر آراى نماینــدگان و لزوم هماهنگى 
رئیس جمهورى با رئیس مجلــس درباره کابینه 
گفته است: درست اســت که نمایندگان مجلس 
هر کدامشــان فقط یک رأى دارند اما هرکدام از 
حوزه نفوذ رأى برخوردار هســتند. بسیار طبیعى 
اســت که اگر رئیس مجلس تعدادى از وزرایى که 
آقاى رئیس جمهــورى تأثیر لاریجانى روى آراى 
مجلس بالاســت بــه مجلس معرفــى مى کند را 
نپســندد، احتمال رأى آورى  آن وزیر کاهش پیدا 
مى کند. البتــه نمى گویم که رأى نمــى آورد اما 
مى خواهم بگویم که تأثیر مواضع آقاى لاریجانى 
به عنوان رئیس مجلس روى آراى مجلس بالاست. 
بنابراین بســیار عقلایى است که رئیس جمهورى 
با رئیس مجلس مشــورت کند امــا این که آقاى 
لاریجانى بگوید این 5  تا وزیــر را در دولت بگذار، 

این طور نیست.

باهنر: 

اصلا متوجه نشدم منظور قالیباف از نو اصولگرایى چه بود
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چابک سازى مجمع تشخیص مصلحت نظام در دستورکار قرار گرفت
  محسن رضایى: مرکز مطالعات راهبردى مجمع منحل و وظایفش به دبیرخانه منتقل مى شود

  به موضوع حصر تا زمانى که به ما ارجاع نشود،  ورود نمى کنیم


